
(English below)  

Kandidatur til formand for Europæisk Ungdom Danmark: 

Resumé: 

Hvorfor skal jeg være Europæisk Ungdoms næste landsformand? 

Fordi:  

 Jeg er helt vildt motiveret, og en meget varm fortaler for 

den europæiske idé 

 Jeg har været formand for en lokalforening, der har 

fordoblet sit medlemskab sidste år og sine facebook-likes 

 Jeg er velformuleret mundtligt, og arbejder også med at blive det skriftligt 

 Jeg har et godt forhold til vores samarbejdspartnere både nationalt og internationalt 

 Jeg brænder for det politiske, og har nogle klare idéer om, hvordan vi kan arbejde for at 

udbrede den europæiske idé 

 Jeg forbliver boende i Århus 

 Sidst, men ikke mindst vil jeg tage jeres tillid seriøst og repræsentere foreningens holdninger 

troligt 

Mit navn er Marcus Duch, og jeg opstiller hermed til at blive jeres landsformand i 2017. Jeg studerer 

statskundskab på Aarhus Universitet på mit andet år. I løbet at det sidste år har jeg været formand for 

Europæisk Ungdom i Aarhus, som er vokset til det dobbelte af sin størrelse i det foregående år. Før 

det, bestred jeg kort posten som International Sekretær for Europæisk Ungdom Danmark. Jeg blev en 

del af foreningen ved hvad, der kan kaldes et lavpunkt. Vi havde få medlemmer, havde mistet DUF 

støtten år forinden og var splittede internt. Nu har jeg set et nyt lederskab tage over, som gradvist har 

forbedret splittelsen, og fået os på ret køl, sammen med nogle kompetente lokalbestyrelser. Jeg har 

generelt været glad for, hvordan foreningen har været kørt på det seneste. 

I mine øjne er de to vigtigste opgaver for en formand følgende: For det første, at sørge for at 

bestyrelsen gør sit arbejde godt, og for det andet, at repræsentere Europæisk Ungdom udadtil. I 

forhold til det første, har der været nogle problemer i løbet af året. Vi har ikke haft mulighed for at 

mødes fysisk, og det har givet anledning til nogle udfordringer. Derfor foreslår jeg at bestyrelsen 

mødes fysisk mindst to gange årligt fremover, og at der skal være rejserefusion til disse to møder. 



Ift. at repræsentere os ud af til, er der også nogle ting jeg vil gøre anderledes. Vi skal opsøge mediernes 

opmærksomhed meget mere aktivt. Det betyder, at der skal skrives flere indlæg i aviserne, sådan at 

vi kan udgøre en stærkere stemme i den offentlige debat. Derudover ønsker jeg flere nationalt 

koordinerede kampagner for at skabe mere mediebevågenhed. Jeg tror også, at jeg vil være egnet til 

at være ansigtet udadtil, da jeg er vant til at tale offentligt. Derudover deltager jeg lige nu i Politikens 

Kritikker- og Debattørskole, hvor jeg forbedrer særligt min skriftlige formidling, men også min 

mundtlige performance. Derudover er det også vigtigt, at jeg sikrer et godt forhold til vores partnere, 

nationalt såvel som internationalt. Jeg har allerede gode forhold med folk ved de forskellige 

ungdomspartier, vores internationale samarbejdsorganisationer og sidst men bestemt ikke mindst 

Europabevægelsen. 

Politisk synes jeg stadig at det er tydeligt, at den Europæisk idé har problemer med at blive populær 

her i Danmark. Hvor de fleste danskere er for det nuværende EU-samarbejde, er mange skeptiske 

overfor videre integration og samarbejde. I det meste af verden ses Den Europæiske Union som et 

forbillede, der symboliserer frihed og lav korruption, og har vist verden at man kan lede ved eksempel. 

Men i nogle dele af Europa ses de europæiske institutioner som korrupte og uinteresserede overfor 

folkets ønsker. I virkeligheden er de europæiske institutioner faktisk fortalere for mange af de 

løsninger som danskerne ønsker og har brug for. Særligt er det værd at bemærke, at de fleste danskere 

ifølge meningsmålinger, ønsker en fælles løsning på grænse- og immigrantproblematikken. Vi må 

vise det danske folk, at de der blokerer den slags løsninger er de europæiske regeringsledere og ikke 

de europæiske institutioner.  

Jeg mener, at I bør vælge mig som formand. Men der er en enkel ulempe ved mig, som jeg selv ser 

det. Jeg kommer nemlig til at fortsætte med at bo i Aarhus, og mange af vores samarbejdspartnere 

holder til i København, særligt tænker jeg her på Europabevægelsens kontor. Dette betyder, at vi vil 

komme til at bruge penge på rejserefusion, for at jeg kan mødes med vores samarbejdspartnere i 

København. Men en fordel ved at bo i Jylland er, at jeg nemmere kan hjælpe med at starte 

lokalforeninger i Jylland, og besøge de lokalforeninger der allerede eksisterer i Jylland. Det er vigtigt, 

at vi får flere lokalforeninger, for at vedblive med at få DUF-støtte, men særligt fordi den europæiske 

idé vigtig i hele landet. Dette er en central prioritet det næste år. 

Slutteligt er det vigtigt, at i vælger mig, fordi jeg vil tage jeres tillid seriøst. Jeg vil repræsentere jeres 

holdninger, og sikre at vi bliver hørt. Jeg har ambitioner på vores vegne, og vil sikre at foreningen får 

en lys fremtid. Jeg vil at vi bliver stærkere, større og mere fokuserede næste år. Det er vigtigt, at vi 



alle samarbejder for at sikre at vi når disse mål. Altså kommer min succes også an på jer! At vi 

forbliver en del af den Europæiske Union, og kommer helt ind i hjertet af Europa ved at afskaffe 

vores forbehold, er det politiske projekt der er vigtigst for mig. Dette er noget jeg vil arbejde på at 

sikre, hvis i giver mig jeres tillid i år! 

Jeg tager gerne imod enhver slags spørgsmål på: 

Mail: marcus@euro.dk  

Mobil: 004526162713 

Eller bare på facebook. 

Candidature for president of European Youth Denmark: 

Summary/TL;DR: 

These are shortly the reasons to elect me, you can read more below: 

 I am very motivated and a strong proponent of the European idea 

 I have been president of a local section which has doubled its numbers the last year 

 I am an experienced public speaker and I am working on my written skills 

 I have good relations with our partners, nationally and internationally 

 My heart beats for the political work and I have some concrete ideas on how we can spread 

the European idea. 

 I continue to reside in Aarhus 

 Last but not least I will take your trust seriously and represent your views dutifully 

 

My name is Marcus Duch and I would like to become your national president for 2017! I study 

political science at Aarhus university on my second year. For the past year, I have been the president 

of European Youth Aarhus. During the past year, the local section in Aarhus has become twice as big 

as the year before, because we have had an excellent board the last year. Before that I was shortly 

international secretary of European Youth Denmark. I joined the organization at what could be termed 

as a low point, the organization had just lost DUF funds and was facing large internal divides. During 

my time, here I have seen a new leadership take over and several very competent local boards lead 
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the local sections the past year. This has resulted in huge membership growth and we now once again 

have DUF funds. I have been largely happy with how the organisation has been run  

In my opinion the two main responsibilities of the president are: First lead to lead the board and make 

sure the board does its job well and secondly to to represent European Youth outwards. With regards 

to the first point there have been a few issues in the board during the last year. We have not been able 

to meet physically and that has been an issue. Therefore, I think we should meet at least twice 

physically next year and provide travel reimbursement for those meetings. 

For the part about presenting us outwards and in the media I also want to do things differently. We 

need to seek media attention more. That means writing columns and trying to propel our organisation 

to be one that participates in the debate more generally. That means that I want to see a more political 

organisation this year that has national campaigns. I think I would be good at handling Danish media 

as I am used to public speaking and have recently started participating in a course by a major Danish 

newspaper (Politikens Kritiker- og Debattørskole) focused on written debate with some oral debate-

training as well. Another outwards focused role of the president is also to maintain good relations 

with our partners, national and international. And I already have good relations with most of our 

partners, both the different youth parties, the European movement and our international partners 

To be more political: The European idea still has number of problems becoming more popular here 

in Denmark. While most Danes are in favour of a membership of the European Union many are 

sceptic of more integration and cooperation. In most of the world, the European Union has come to 

symbolise freedom and lack of corruption, and has shown the world what to do and lead by example. 

Yet in some parts of Europe, the European institutions are viewed as corrupt and unresponsive to the 

wish of the people. But Europe wants do a lot of the things that the people of Denmark want. Most 

Danes want a common border and immigration policy. We need to show them that the ones blocking 

such things are the leaders of the European governments not the European institutions. 

I think you should elect me as president of European Youth 2017. The only real drawback is that I 

will continue to reside in Aarhus and a lot of the people we cooperate with are in Copenhagen, most 

notably the office of the European Movement. This means that we will need to spend money on 

reimbursement for some travels to Copenhagen. But an advantage to living in Jutland is that it is 

cheaper to send me out to help start local sections in Jutland, and to visit local sections in Jutland. 

This is important because one of the things we do not completely fulfil to continue to receive DUF 



funds, is that we do not have enough local sections but also because we want the European idea to 

win favour all over the country. This must be a top priority for next year.  

To conclude you should elect me because you can be sure that I will take your trust seriously. I will 

represent your opinions and make sure we get heard and noticed. I have ambitions on our behalf and 

I will make sure that we propel into the future well. I want us to be even stronger, even bigger and 

more focused next year. It is important that we all cooperate well to ensure that we get there. Thus, 

my success also depends on you! That we remain a part of European Union and get closer to the heart 

of Europe and abolish our opt-outs is the political view that I am most committed to. This is something 

I want to work to ensure if you will elect me to lead you this year! 

I would be glad to answer any and all questions by: 

E-mail: marcus@euro.dk  

Phone: 004526162713 

Or simply via facebook. 
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